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Protokoll från rådet för 

funktionshinderfrågor – 

sammanträde 2015-05-28 

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare  

Jan Delvert utsågs att tillsammans med Anders Carlsson justera 

dagens protokoll.   

 

§ 4. Föregående protokoll 

Föregående protokoll från 2015-05-07 är inte justerat och har därför 

inte expedierats.  

 

§ 5. Stadsdelsnämndens pågående ärenden 

Avdelningschef Jan Rönnberg och sekreterare Anne Menes går 

igenom avdelningens aktuella ärenden. Jan informerar om att 

förvaltningens tertialrapport 1 har varit uppe på nämnden. 

Stadsdelsnämnden beslutade att tertialrapporten återremitteras och 

delas upp så att frågan om administrativ avdelning och utredning 

om förutsättningar för sysselsättningsverksamhet inom området 

socialpsykiatri i stadsdelen läggs som egna ärenden samt att 

förvaltningen ska återkomma till nämnden med eventuellt förslag 

till förändringar när det gäller utformningen av en administrativ 

avdelning. 

  

Anne informerar om två remisser som förvaltningen har lämnat svar 

på, ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn och 

barnombudsmannens anmälningsskyldighet. I samband med detta 

tillfrågas rådet om det ställer sig positivt till att få ta del av alla 

remisser som inkommer till socialtjänstavdelningen och därmed få 

större möjlighet till att lämna synpunkter. Rådet är positivt till detta 

och det beslutas att alla inkomna remisser som kommer till 

socialtjänstsavdelningen härefter skickas rådet och att rådet 

ledamöter lämnar synpunkter till angivet datum till Anne.  

Information om att Stockholms stad under hösten 2015 övertar 

utförandet av hälso- och sjukvårdsinsatser, inklusive rehabilitering 

och habilitering, samt förskrivning av vissa hjälpmedel, som sker i 

bostad med särskild service och i daglig verksamhet, enligt lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Landstinget 

kommer även fortsättningsvis att ansvara för läkarinsatser och 

specialiserad hälso- och sjukvård, samt specialiserad 

rehabilitering/habilitering. Socialförvaltningen ansvarar för 
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övertagandet som inledningsvis bedrivs i projektform och har utsett 

en projektledare. I projektet ingår även controller från 

stadsledningskontoret, medicinskt ansvariga sjuksköterskor (MAS), 

medicinskt ansvarig för rehabilitering (MAR), enhetschefer från 

boende och daglig verksamhet samt jurister och strateger från 

socialförvaltningen. I styrgruppen ingår fyra stadsdelsdirektörer och 

socialförvaltningens ledning. Förändringen träder i kraft 1 oktober.  

§ 6 Övriga frågor  

Elisabeth och Jan D berättar att de har deltagit på HSO:s 

seminarium för vice respektive ordförande i stadens 

funktionshindersråd. Under seminariet togs flera intressanta saker 

upp, vilka har punktats ner och bifogas protokollet. Fråga ett på 

listan har redan diskuterats. När det gäller punkt två, om 

utbildningar/information om funktionsnedsättning till anställda och 

politiker, ska Jan D undersöka och återkoppla om hur det ser ut i 

andra stadsdelar. Sammanträdet 8/10 beslutar vi att ägna en del av 

mötestiden till att diskutera fråga tre, att börja arbeta med VP 2016 

och vilka konkreta och mätbara mål rådet ska arbeta med. Under 

hösten ska rådet även bestämma datum för sammanträdestider för 

att dessa bättre ska stämma överens med nämndens sammanträden.  

Till förvaltningen har det inkommit tre frågor från ledamöter i rådet. 

Elisabeth har mejlat in två frågor: 

Östermalm tilldelas 2015 1,4 mnkr för att utveckla delaktighet, 

inflytande och social sammanhållning i syfte att stärka demokratin 

och öka valdeltagandet. På vilket sätt blir de funktionsnedsatta 

delaktiga i det arbetet? På förvaltningen är det 

kommunikationsansvarige, Sandra Lind, och Josef Elveskog, 

avdelning barn och ungdom, som handlägger samordningen av 

demokratiarbetet. Målsättningen är att ett ungdomsråd ska bildas 

under hösten 2015, men det kommer också handla om andra typer 

av organiserade dialoger och kontakter mellan politiker i nämnden 

och ungdomarna. En konkret uppgift för medbestämmande är den 

planerade utvecklingen av ungdomsverksamheter i Humlanhusets 

undervåning, där tanken är att ungdomarna ska vara med och ta 

fram innehållet. Andra insatsområden är utvecklade möjligheter till 

stadsodling, ökad synlighet för nämnden och nämndens 

verksamheter på offentliga platser, förstärkta 

kommunikationsinsatser och tidig dialog kring stadsmiljöprojekt 

och utvecklade processer runt synpunktshantering och 

dialogmetoder i styrningsprocesser. När det gäller hur 

funktionsnedsatta blir delaktiga finns planer på samverkan med 
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nämndens råd för personer med funktionsnedsättning, för att 

diskutera utvecklingsmöjligheter i dessa frågor.  

Sandra och Josef önskar att bli inbjudna till ett av höstens 

sammanträden och förslag är att bjuda in till rådets sammanträde 12 

november.  

 

Tillsammans med kollegor i innerstaden planerar fältassistenter att 

arbeta med psykisk ohälsa bland ungdomar. Hur kommer det att gå 

till? Fältassistenterna i innerstaden samarbetar. Bland annat utgår 

arbetet ifrån Stockholmsenkäten där senaste resultatet visade att 

flickornas psykiska ohälsa hade ökat. Fältassistenterna tillhör 

avdelningen för barn och ungdom, förslag är att bjuda in till 

sammanträdet 3 december så kan de berätta med om hur de arbetar 

och planeringen framåt.  

 

Monica mejlade följande fråga: 

En fråga som jag alltid tycker är intressant är hur man tar hand om 

sina LSS handläggare. De har ofta alldeles för många ärenden för at 

känna att de gör ett bra jobb, samtidigt som de inte har kunskap och 

erfarenhet förutom LSS – lagen som de ofta kan väldigt bra. De vet 

ofta vad som behövs men får inte igenom det - vilket stöd får de. 

Har de någon form av regelbunden debriefing?  Inom socialtjänsten 

har man ingen debriefing men regelbunden tillgång till handledning, 

bland annat metodhandledning av en expert inom neuropsykiatri 

varje månad. Därutöver har arbetsgruppen metoddagar månadsvis, 

ärendedragningar veckovis och fortlöpande utbildningar. Chefen 

har diverse ledarskapsutbildningar samt steg 1 utbildning i kognitiv 

psykoterapi. Varje vecka räknas ärendemängden för att få balans 

mellan hur många ärenden varje handläggare har. Frågan diskuteras 

vidare vid nästa sammanträde.  

 

Besök av presidiet vid Maria Antonsson (ordförande) och vice 

ordförande Therese Carlborg. Teenie Bennerholt, tf. 

stadsdelsdirektör, närvarade också.  

Ordföranden i rådet, Anders Carlsson, hälsar de nya gästerna 

välkommen och inleder därefter med att ta upp de frågor som rådet 

redan innan mötet har berett.  

- Hur kommer presidiet att beakta rådets synpunkter: Maria 

och Therese berättar att rådets synpunkter är värdefulla och 

att presidiet värdesätter dessa. En svårighet är att beslut 

många gånger har fattats innan de finns tillgängliga i 

pappersform. Presidiet och nämnden tar del av protokollen 

från FH-rådet och får därigenom information om vilka 

frågor som tas upp. Rådet kan höra av sig till nämnden om 

det är angelägna och viktiga saker som man vill föra fram. 
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Rådet för fram att det ska vara lätt att nå ansvariga politiker i 

stadsdelen och att träffas är ett sätt för rådet att föra fram 

saker som de finner viktiga. Ytterligare ett alternativ att få 

kontakt med politikerna är att komma till frågestund/öppna 

timmen som infaller inför varje nämnd. Det är ett forum som 

ger medborgarna möjlighet att ställa frågor till politikerna i 

nämnden. Rådet och förvaltningen ska under hösten se över 

sammanträdestiderna för att anpassa dessa bättre till när 

nämnden har sina möten för att rådets synpunkter på stora 

ärenden som exempelvis VP/VB kan tas med.  

- När kommer ”gångstråken” på Karlavägen och 

Valhallavägen att renoveras: På stråket Karlavägen från 

Karlaplan till Radiohuset kommer det bytas till nya soffor 

under våren samt att gräsytorna återställs efter förra höstens 

arbete med gångvägarna. På Valhallavägen mellan 

Lidingövägen och Hakberget kommer gångytorna förbättras. 

Rådet för fram att det är störst problem mellan Karlaplan 

och Sturegatan vad avser framkomlighet på grund av 

stålkanter.  

- Kommer det flera tillgängliga toaletter på Östermalm likt 

den nya i Humlegården: Det är Trafikkontoret som ansvarar 

för frågan och det finns i dagsläget inte några planer på att 

bygga några nya stadstoaletter på Östermalm under 2015. 

Toaletten i Humlegården byggdes september 2014 och är 

relativt ny. En utvärdering ska först göras. 

- När kommer entrén till Tessinparken från Valhallavägen att 

åtgärdas: Rådet för fram att entrén är otillgänglig bland 

annat på grund av nivåskillnader. Svårt att ta sig fram med 

rullstol/ permobil osv. Det finns inga planerade åtgärder 

enligt förvaltningen och frågan tillhör Trafikkontoret. 

Förvaltningen förmedlar synpunkten till Trafikkontoret.  

- Rådet för fram att det saknas en matta vid seniorgymmet, 

vilket tidigare har lovats.  

- Hur ofta spolas bänkarna? Det ingår i vårstädningen att 

spola av och tvätta bänkarna. Förvaltningen tar med frågan 

till entreprenören som ansvarar för detta.  

 

§7 Nästa möte  

Nästa sammanträde är 10 september då en tillgänglighetsvandring 

ska göras. Vi ses kl. 14. 00 utanför Fältöversten, ingång Karlaplan.  

 

Ordföranden tackar för dagens möte.  
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